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 ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

Poř. číslo zápisu:  21 

Datum zasedání:  26. 6. 2019 

Přítomni:  Bauerová, Braciníková, Buryová, Chmielová, Majerová, Pražák, 

Šimáková, Turečková, Verner  

Omluveni:  Bernatík, Franěk 

Hosté:  Stavárek, Suchánek, Šromková 

 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 

2. I. změna Disciplinárního řádu pro studenty Slezské univerzity v Opavě, 

Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné a Úplné znění Disciplinárního řádu 

pro studenty Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné  

3. Zásady pro přiznání prospěchového stipendia studentům Slezské univerzity v 

Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné, za dosažené studijní 

výsledky v akademickém roce 2019/2020 v bakalářském a navazujícím 

magisterském typu studia 

4. Rozpočet SU OPF v Karviné na rok 2019 

5. Různé 

 

 

1. Úvod, schválení programu 

 

Na úvod předsedkyně senátu přivítala přítomné senátory i hosty, vyjmenovala jednotlivé body 

programu a konstatovala, že Akademický senát je usnášeníschopný. Přítomní členové senátu 

s navrženým programem vyslovili souhlas. Žádný další bod programu nebyl navržen. 

 

Hlasování   

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

       

 

2. I. změna Disciplinárního řádu pro studenty Slezské univerzity v Opavě, Obchodně 

podnikatelské fakulty v Karviné a Úplné znění Disciplinárního řádu pro studenty 

Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné  

 

O změně Disciplinárního řádu informoval prof. Stavárek, který uvedl, že změna vznikla na 

žádost prorektora Gongola, a to na základě výtky Národního akreditačního úřadu. Dle ní by 
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bylo vhodné odstranit slovo „nanejvýš“ ve větě „Funkční období by mělo být nanejvýš 

dvouleté“. Změnou je tedy vyjmutí výše uvedeného slova z Disciplinárního řádu, kdy je tato 

změna zahrnuta do Úplného znění tohoto řádu.  

 

Následně dr. Majerová vyzvala k hlasování o schválení I. změny Disciplinárního řádu pro 

studenty Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné a Úplného 

znění Disciplinárního řádu pro studenty Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské 

fakulty v Karviné. 

 

 

Hlasování    

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje I. změnu Disciplinárního řádu pro studenty Slezské univerzity v Opavě, Obchodně 

podnikatelské fakulty v Karviné a Úplné znění Disciplinárního řádu pro studenty Slezské 

univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné.  

 

 

3. Zásady pro přiznání prospěchového stipendia studentům Slezské univerzity v Opavě, 

Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné, za dosažené studijní výsledky v 

akademickém roce 2019/2020 v bakalářském a navazujícím magisterském typu studia 

 

Tento bod představil doc. Suchánek, který uvedl, že byl vytvořen nový návrh, který obsahuje 

rozšíření jednoho z parametrů pro udělování stipendií, kterým je snaha motivovat nejlepší 

studenty. Klíčovým parametrem je počet studentů, kterým by mělo být stipendium přiznáno. 

Pro přiznání stipendia se zvýšil vážený studijní průměr na 1,7, který byl upraven tak, aby na 

stipendium mohlo obdržet více studentů a nebyly rozdělovány vysoké částky jen několika z 

nich, jak to bylo v minulosti. Změna navýšení průměru na 1,7 pro udělování stipendií se týká 

také navazujících studentů studijních programů vyučovaných v anglickém jazyce.  

 

Předsedkyně senátu vyzvala přítomné, aby vznesli případné připomínky a dotazy. 

 

Dr. Majerová se zeptala, zda dáváme stipendium talentovaným studentům, kteří mají studijní 

průměr 1,0 a jsou nějak zvýhodňováni. Prof. Stavárek odpověděl, že ne. Tento typ stipendia je 

určen studentům, kteří dosáhli daných úspěchů na střední škole.   

 

Dr. Buryová se zajímala o to, zda se vyhodnocují zvlášť studenti, kteří dostanou červený 

diplom. Prof. Stavárek odpověděl, že tito studenti dostávají prospěchové stipendium a ten, který 

má nejlepší výsledky, dostane odměnu 25 tis. Kč.  

 

Dr. Majerová vyzvala k hlasování o schválení Zásad pro přiznání prospěchového stipendia 

studentům SU OPF.  
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Hlasování    

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Zásady pro přiznání prospěchového stipendia studentům Slezské univerzity v Opavě, 

Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné, za dosažené studijní výsledky v akademickém roce 

2019/2020 v bakalářském a navazujícím magisterském typu studia. 

 

 

4. Rozpočet SU OPF v Karviné na rok 2019 

 

K výše uvedenému rozpočtu se vyjádřil prof. Stavárek. Materiál vychází z rozdělení finančních 

prostředků na jednotlivé součásti. Z hlediska formálního je dodržena struktura, ve které byl 

zpracován rozpočet za minulý rok. Z hlediska sestavování rozpočtu také nedošlo k žádným 

změnám, byla provedena mzdová inventura všech pracovišť, zohledněny změny personálního 

obsazení kateder, očekávaný vývoj v oblasti energií pro rok 2019, v nemovitostním fondu také 

nedošlo k žádným změnám. Příprava rozpočtu probíhala v konzultaci s hospodářskou komisí, 

připomínky byly zapracovány a změny vysvětleny.  

  

Ing. Verner dodal, že spolupráce s paní tajemnicí a ekonomickým oddělením začala 

s dostatečným předstihem. Dotazy a připomínky byly zaslány a konzultovány s odpovědnými 

pracovnicemi, na základě nichž byl pak rozpočet upraven. Byly zapracovány také dotazy dr. 

Koštuříkové zaslané prostřednictvím e-mailů.  

 

Dr. Turečková požadovala vysvětlit položku 504 v nákladech na str. 4: pronájem zboží. Ing. 

Šromková tuto položku vysvětlila jako nákup pochutin a poživatin na KaM. 

 

Ing. Šromková poté poděkovala za součinnost všem členům komise.  

 

Dr. Majerová vyzvala k hlasování o schválení Rozpočtu SU OPF v Karviné na rok 2019. 

 

 

Hlasování    

Pro: 9  Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Rozpočet SU OPF v Karviné na rok 2019. 

 

 

5. Různé  

 

1) Dne 22. 5. 2019 se konala legislativní komise, která projednávala dva body - problematiku 

zveřejňování dokumentů v souvislosti s GDPR a uvedení způsobu hlasování per rollam 

v Jednacím řádu AS SU OPF. Komise tyto body projednala a prodiskutovala. 
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 Zveřejňování dokumentů GDPR 

Ing. Verner zveřejňuje dokumenty na intranetu, což je veřejně přístupný zdroj pro akademickou 

obec SU OPF, a když jsou dokumenty přijaty, pak se automaticky překlopují na web stránky 

fakulty. Citlivé údaje, co se týká GDPR nikdy zveřejňovány nebyly.  

Na dotaz prof. Stavárka dr. Šimáková vysvětlila, že problém vyvstal na základě uveřejňování 

životopisů externích pracovníků, které by mohly obsahovat citlivé údaje. Řešením by bylo 

zavedení odkazu s heslem, přístupného jen pro určené pracovníky, což vychází ze směrnice 

rektora. Prof. Stavárek zmínil, že ani v případě zveřejňování dokumentů Rady pro vnitřní 

hodnocení se tato směrnice rektora nedodržuje.  

Dr. Majerová doplnila, že na rektorátě vyřešili tento problém tak, že z životopisů před 

uveřejněním vymazali všechny citlivé údaje.  

Závěr diskuze:  

Zavedení odkazu s heslem bude prokonzultováno s oddělením ÚIT (zodpovědná dr. Majerová 

a dr. Franěk). 

  

 Hlasování per rollam 

Legislativní komise konstatovala, že zapracování tohoto způsobu hlasování do Jednacího řádu 

(jak navrhovala dr. Majerová na základě Jednacího řádu AS SU) není jednoduché, mělo by se 

využívat zcela výjimečně a, jak vyplývá ze zákona, by mu měla předcházet diskuze. 

Dr. Turečková uvádí, že je rozdíl mezi senátem SU a SU OPF, kdy u AS SU je okamžité svolání 

mimořádného jednání problematičtější než u AS SU OPF.  

Ing. Braciníková dodala, že není nutné měnit Jednací řád.  

Dr. Šimáková se nechce inspirovat Jednacím řádem AS SU.   

Závěr diskuze: 

Tento způsob hlasování nebude zahrnut do Jednacího řádu. V případě potřeby bude svoláno 

mimořádné jednání, na kterém proběhne diskuze; v případě, že bude AS SU OPF 

usnášeníschopný, bude se o dané skutečnosti hlasovat, v opačném případě vyhlásí předseda 

senátu hlasování per rollam.  

 

2) Ing. Pražák se dotázal na využití Edulabu, jak u SZZ, tak zaměstnanci a studenty.  

Doc. Suchánek informoval, že tyto místnosti jsou již k dispozici, mohou být využity jak pro 

účely SZZ, tak studenty, ale ne všude je dostupná Wi-Fi a laboratoř zatím není vybavena 

softwarem a hardwarem. Dovybavení bude provedeno do konce roku 2019. Vstup je pouze 

z vnitřku budovy, prozatím na klíč.  

 

3) Dr. Turečková informovala o jednání studijní a sociální komise: 

 

 Studentské průkazy u zkoušek 

Po studentech je nutné u zkoušek požadovat studentské průkazy. Pokud je nemají, není jim 

umožněno zkoušku vykonat, ale jsou omluveni.  

Ing. Bauerová se dotázala, zda se jedná i o státní závěrečné zkoušky. Dr. Turečková uvedla, že 

dle Studijního a zkušebního řádu, pokud zapisovatel tento požadavek na studenta vznese, pak 

ano.  

Poté byly diskutovány senátory různé pohledy a situace, které mohou u tohoto problému nastat.  

Závěr diskuze:  

Je nutné studenty „naučit“ prokazovat se během zkoušek studentskými průkazy tak, aby u SZZ 
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nenastal problém s neumožněním vykonání tohoto typu zkoušky, pokud by se těmito průkazy 

neprokázali.  

 

 Náplň mimostudijních aktivit interních doktorandů  

Byla navržena možnost stanovení povinností interních doktorandů vyplývající z jejich činností 

na katedrách, kdy doc. Tvrdoň přislíbil projednat tuto problematiku na poradě vedení.  

Ing. Pražák s tímto návrhem nesouhlasí. Ve Studijním a zkušebním řádu je uvedeno, že za 

aktivity doktoranda je zodpovědný školitel, který „úkoluje“ svého doktoranda a určuje mu 

náplň práce (včetně studia). Pokud se bude toto požadovat u studentů, mělo by to být stejné i u 

pedagogických pracovníků.  

Dr. Turečková zmínila, že aktivity, které se požadují po doktorandech, jsou na různých 

katedrách rozdílné. Bylo tedy řešeno s proděkanem Tvrdoněm, aby se vedoucí kateder 

domluvili na jednotnějším postupu vůči interním doktorandům, kteří jsou za svou činnost 

ohodnoceni nemalým stipendiem. 

Prof. Stavárek informoval, že tato problematika byla na poradě vedení projednána. Pro 

interního doktoranda existují dvě klíčové osoby, školitel a vedoucí katedry. To, co dělá 

doktorand mimo své studijní aktivity, řídí vedoucí katedry. Vzhledem k tomu, že z doktorandů 

by se měli stát akademičtí pracovníci, vedoucí katedry a školitel by je měli zapojovat do činnosti 

katedry a je v jejich kompetenci, jak. Jakýkoli dokument je zbytečný, či kontraproduktivní. Při 

zahájení akademického roku bude připomenuto vedoucím kateder, aby doktorandy zapojili do 

činnosti kateder tak, aby to bylo pozitivní pro obě strany. Je žádoucí udělat maximum pro to, 

aby si doktorandi práci na katedře oblíbili a zůstali zde, a proto se nebudeme ubírat cestou 

nařízení, dokumentu či směrnice, ale neformální formou rozhovoru s vedoucími kateder, aby 

doktorandi neměli pocit, že na katedrách jsou do jejich činností zapojeni nerovnoměrným 

způsobem.  

Ing. Chmielová doplnila, že v případě problému neplnění zadaných povinností má školitel 

možnost snížit svému doktorandovi stipendium.  

 

 Problémy s chováním studentů 

V případě, že u zkoušek nastane problém se studentem, který by se nevhodně choval, tedy 

fyzicky někoho napadal, či ničil majetek, je nutno hlásit tuto skutečnost Policii ČR. V případě 

verbálního napadení je možné studenta vykázat ze zkoušky, proběhne disciplinární jednání se 

studentem, a ten může být i vyloučen ze studia.   

 

 

 Uznávání předmětů 

Uznávání předmětů mimo stanovenou dobu. Dle Studijního a zkušebního řádu je možno 

uznávat předměty do 30 dnů od zápisu. Kombinovaným studentům se vychází vstříc, mají na 

tuto skutečnost delší dobu (plus cca 14 dnů), nelze uznávat prokrastinované žádosti.  

 

 

4) body jednání navržené dr. Koštuříkovou: 

Dr. Majerová přečetla body navržené dr. Koštuříkovou prostřednictvím e-mailu ze dne 24. 6. 

2019.  
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 Zveřejnění materiálů před projednáváním AS SU OPF 

Dr. Koštuříková požadovala nápravu ve věci uveřejnění materiálů, které je předkladatel 

povinen zpřístupnit 7 dní před jednáním AS SU OPF.  

Ing. Chmielová na tento požadavek reagovala, že tato věc je v řešení již delší dobu, změnou 

webových stránek univerzity a ztrátou některých dat se celá věc komplikuje. Dr. Koštuříkové 

již bylo sděleno, že se na sjednání nápravy pracuje.   

Dr. Majerová zmínila, že Ing. Verner uveřejňuje materiály na intranetu, ale dojde ke změně 

toho způsobu. 

Závěr: 

V nejbližší době budou materiály zveřejňovány na webových stránkách AS SU OPF, který bude 

mít nový vzhled tak, aby vše bylo přehledné.   

 

 Přílohami zápisu z jednání AS SU OPF by měly být projednané dokumenty 

Dr. Majerová uvedla, že Jednací řád tuto povinnost upravuje (čl. 6, bod 5). Dále však dopnila, 

že se jedná o dvojí zveřejnění, protože tytéž dokumenty jsou poté uveřejněny v konečném znění 

na webových stránkách fakulty. Nebylo by dostačující uvést odkaz, kde lze tyto dokumenty 

nalézt (také vzhledem k jejich obsáhlosti v některých případech)?   

Prof. Stavárek vysvětlil, že žádný orgán nezveřejňuje dokumenty, které schválil. Je usnesení, 

kde se zmíní, na čem se senát usnesl, co schválil atd., ale nikdy to není součástí zápisu. 

Dr. Šimáková a Ing. Pražák navrhují změnit Jednací řád. 

Závěr:  

Senát požádal legislativní komisi, aby na příští jednání senátu připravila stanovisko k vyjmutí 

výše uvedeného článku z Jednacího řádu AS SU OPF.  

 

5) Ing. Chmielová tlumočila požadavek některých senátorů na obdržení univerzitního odznaku. 

Dr. Majerová slíbila udělat v této věci maximum. 

 

Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční dne 25. 9. 2019 v 13:00 hod v místnosti A308. 

 

 

 

Za správnost:  

Dr. Ing. Ingrid Majerová 

 

 

Zapsala:  

Ing. Lucie Bínová 
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Usnesení ze zasedání AS SU OPF ze dne 26. 6. 2019 

 

1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné schvaluje I. změnu Disciplinárního řádu pro studenty Slezské univerzity 

v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné a Úplné znění Disciplinárního řádu 

pro studenty Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné.  

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné schvaluje Zásady pro přiznání prospěchového stipendia studentům Slezské 

univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné, za dosažené studijní 

výsledky v akademickém roce 2019/2020 v bakalářském a navazujícím magisterském 

typu studia. 

3. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné schvaluje Rozpočet SU OPF v Karviné na rok 2019. 

 

 

 

Dr. Ing. Ingrid Majerová 

předsedkyně AS SU OPF 


